
                  

                                 

 

 
          D. 9/8 2023 

 
Til Børne- og Ungdomsudvalget  
Norddjurs Kommune 
 
 
Høringssvar vedrørende budgetopfølgning maj 2023. 
 
Bestyrelsen har læst og drøftet det udsendte materiale. Vi har følgende bemærkninger. 
 
Nu sidder vi her igen og skal finde besparelser midt i budgetåret. Det kan undre bestyrelsen, 
at der ikke med tidligere erfaringer i hukommelsen, kan budgetlægges bedre! 
 
Vi har kigget det udsendte katalog igennem, og kan desværre konstatere, at langt 
hovedparten af besparelsesforslagene vil ramme den tidlige forebyggende indsats. Dette er 
absolut ikke godt. 
Når vi ser på Søren Kanne-skolens nuværende økonomiske udfordring, så handler det om et 
kæmpe overtræk på udgifterne til elever, der har brug for et specialundervisningstilbud. 
Hvis denne udgift skal reduceres og også undgås på kommunens øvrige skoler, er det fortsat 
nødvendigt med stor fokus på den tidlige forebyggende indsats. 
 
Vi ser også med stor frygt på en evt. takstforhøjelse af forældrebetalingen til SFO. Taksten i 
Norddjurs Kommune er i forvejen høj. En øgning af taksten, kan vi frygte, vil medføre at 
flere børn vil blive meldt ud af SFO-tilbuddet. Det vil hovedsageligt være børn, som netop 
har stor glæde af et sådan tilbud, set ud fra et socialt perspektiv. 
 
I forhold til at finde besparelser, så vil vi anbefale, at man skærer det væk, som endnu ikke 
er sat i værk. Det kan være rygeforebyggelse, besparelsen på skoletjenesten, da 
finansieringen af lejrskolen til Anholt aldrig har være stor nok.  
Man kan også skære tilskuddet til pasning af egne børn væk. 
 
Der er også flere områder uden for Skole- og Dagtilbuds området der kan skæres væk i 
kataloget. 
 
Som et medlem af bestyrelsen udtalte: ”Hvad er vigtigst, hygge eller forebyggende indsats?” 
   
På bestyrelsens vegne 
 
Bjørn Johansen   
Formand, Bestyrelsen   
 
 
 


